
Folketingets Socialudvalg

Dato: 5. april 2011

Under henvisning til Folketingets Socialudvalgs brev af 18. marts 2011

følger hermed socialministerens endelige svar på spørgsmål nr. 329

(SOU Alm. del).

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Özlem Cekic (SF).

Spørgsmål nr. 329:

”På baggrund af artiklen ”Døgninstitutioner lukker på stribe” fra Altinget den 

10. marts 2011 bedes ministeren oplyse, hvor mange døgninstitutioner der 

er lukket hvert år de seneste 10 år, og hvor mange døgninstitutioner der står 

over for planlagte lukninger, og samtidig bedes ministeren redegøre for be-

grundelserne for, hvorfor kommunerne har besluttet at nedlægge døgninsti-

tutionerne.”

Svar:

Det er den enkelte kommune, der skal sørge for, at der er det nødvendige 

antal pladser på døgninstitutioner for børn og unge, som har behov for at 

blive anbragt uden for hjemmet.

For at sikre en faglig udvikling, styring og koordinering af de kommunale og 

regionale tilbud, herunder antal pladser på døgninstitutioner, indgår kommu-

nalbestyrelserne i hver region og regionsrådet årligt en rammeaftale herom.

Samtidig er det den enkelte kommune, der inden for rammerne af servicelo-

ven træffer afgørelse om hvilken støtte, der skal iværksættes, herunder om

der skal iværksættes anbringelse på døgninstitution, i plejefamilie, net-

værksanbringelse mv.

Anvendelse af pladserne på døgninstitutioner, lukning af døgninstitutioner 

mv. er således alene et kommunalt anliggende. Socialministeriet er ikke i 

besiddelse af tal for det forespurgte.
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